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       Białe Błota, dnia 24.05.2023 r. 

BRG.0012.2.5.2023 

 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota z dnia  

24.05.2023 r. od godz. 13.00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a 

 
 
 
W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska, radny Henryk Sykut, 

radny Bronisław Balcerowski, radny Sławomir Ruge, radny Krzysztof Michalak, radna Anna 

Banaszek, Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna 

Strzygocka-Kowalska, Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka, Kierownik Referatu Dróg i 

Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski, Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia 

Zielińska, Wojciech Jarosiński – Referat Zamówień Publicznych i Pozyskiwania Funduszy, Kierownik 

COEiS Patrycjusz  Migawa, Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja,   

 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska powitała zebranych na posiedzeniu Komisji Budżetu  

i Finansów, odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych, sprawdziła obecność oraz 

przedstawiła  tematykę posiedzenia. 

 

 Tematyka:  

1. Zadania bieżące, zadania majątkowe – omówienie, 

2. Przedstawienie i omówienie planowanych remontów dróg na terenie gminy Białe Błota w 

2023r. w tym finansowanych ze źródeł zewnętrznych, 

3. Materiały na sesję,  

4. Sprawy bieżące. 

 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie zmianę terminu posiedzenia 

komisji w miesiącu czerwcu z dnia 21.06.2023r na dzień 22.06.2023r., w związku z zaplanowanymi 

w dniu 21.06.2023r. uroczystościami odbioru stacji uzdatniania wody w Cielu.  

Głosowanie: 

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Anna Banaszek- za 

Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radny Krzysztof Michalak- przeciw 

Radna Ilona Nowakowska- za 
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Radny Sławomir Ruge- za 

Radny Henryk Sykut- za 

 

Ad.1 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka przedstawiła realizowane inwestycje do których 

należy: budowa ul. Białobłockiej w Kruszynie Krajeńskim- etap I, termin realizacji inwestycji- 

14.08.2023r.,  

-budowa ul. Borowikowej w Zielonce etap II, termin realizacji inwestycji- 24.07.2023r., - wywożenie 

ziemi z tego terenu związane jest z potrzebą wyprofilowania skarp, 

- opracowanie dokumentacji studium techniczno- ekonomiczno- środowiskowego dla połączenia 

miasta Bydgoszczy w węzłem drogowym S5 w Białych Błotach, 

- budowa ul. Bałkańskiej, ul. Bagatela w Białych Błotach została zakończona, 

- rozbudowa drogi gminnej, ul Duńskiej w Białych Błotach – trwają prace wykończeniowe- termin 

realizacji inwestycji- 09.09.2023r.,  

- budowa ul. Cukrowej i ul. Białej w Białych Błotach,  

- budowa zatok autobusowych na terenie Gminy Białe Błota, zostało wszczęte II postępowanie o 

udzielenie zamówienia publicznego na budowę peronu przystankowego przy ul. Źródlanej w Cielu, 

- budowa sieci kanalizacji deszczowej w ul. Baryckiej, ul. Chlebowej, ul. Barwinkowej, ul Centralnej 

i ul. Czerskiej w Białych Błotach- etap III, 

- przebudowa i modernizacja obiektów mostowych na ul. Śluzowej w Prądkach, termin realizacji 

inwestycji- 27.06.2023r., 

- budowa ul. Uroczysko w Prądkach – zadanie zakończone, 

- budowa ul. Myśliwskiej w Cielu- termin realizacji inwestycji do końca miesiąca maja br.  

- budowa ul. Wczasowej w Cielu, zadanie będzie realizowane po zakończeniu projektu,  

- budowa ul. Twardej w Lisim Ogonie – zadanie zostanie zrealizowane po zakończeniu projektu,  

Radna Anna Banaszek pytała kiedy zostanie zakończony projekt ul. Twardej. 

Kierownik referatu Anna Bromka odpowiedziała, że termin realizacji jest do dnia 27.06.2023r.  

- budowa ul. Słonecznej w Lisim Ogonie – planowane wszczęcie postępowania na budowę- sierpień 

br, 

- I etap budowy ul. Ptasiej w Murowańcu od ul. Łochowskiej do ul. Strusiej,  

- budowa ul. Jedlinowej w Łochowie - termin realizacji inwestycji- 08.08.2023r., 

- projekt ul. Zabytkowej od ul. Cichej do ul. Zakładowej w Przyłękach. W związku z wspólnym 

przebiegiem drogi Gminy Białe Błota oraz Gminy Nowa Wieś Wielka konieczne jest zawarcie 

porozumienia. Termin realizacji inwestycji- do końca miesiąca maja, 

- projekt ul. Kasztanowej i ul. Żeglarskiej w Łochowie, termin realizacji inwestycji uległ wydłużeniu 

do końca miesiąca czerwca, 

- projekt budowy ulicy Borówkowej w Łochowie, termin realizacji inwestycji- 30.06.2023r., 

-projekt budowy ul. Olszynowej w Łochowie, termin realizacji inwestycji wydłużony do dnia 
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28.06.2023r.,  

- projekt ul. Cisowej w Łochowie termin realizacji inwestycji- do dnia 30.06.2023r., 

- projekt i budowa chodnika przy ul. Dębowej w Łochowie, 

- projekt budowy ulicy Czereśniowej w Łochowie,  

- projekt ul. Asfaltowej w Białych Błotach, ze względu na odwodnienie ul. Azalowej termin został 

wydłużony do 29.09.2023r.  

- przebudowa ul Guliwera w Białych Błotach na odcinku o nawierzchni bitumicznej. Wystąpiła 

kolizja z projektowanym budynkiem Urzędu Gminy Białe Błota- termin realizacji do dnia 

15.12.2023r, 

- projekt ul. Tulipanowej w Białych Błotach, termin wydłużono do dnia 12.11.2023r. w związku z 

połączeniem przedmiotowego projektu z projektem ul. Żonkilowej. Z uwagi na nachodzenie się 

zakresów, będzie wspólna decyzja ZRID, 

- projekt ul. Modrej w Białych Błotach, wniosek wykonawcy o wydłużenie do dnia 21.09.2023r z 

uwagi na problem z odwodnieniem. Należy zaprojektować kanalizacje deszczową z 

przepompownią, 

- projekt ul. Drzewnej w Białych Błotach na odcinku od ul. Chlebowej do ul. Gminnej w Trzcińcu, 

termin realizacji do 20.12.2023r.  

-projekt ul. Długiej i ul. Jeżynowej w Zielonce, termin został wydłużony z uwagi na wystąpienie 

kolizji z infrastrukturą teletechniczną oraz koniecznością zmiany warunków technicznych drogi,  

- projekt ul. Dzięciołowej w Zielonce – termin do 13.12.2023r, 

- projekt ul. Rumiankowej w Zielonce, wydłużono termin realizacji do 27.06.2023r, 

- projekt i budowa ul. Diamentowej w Lisim Ogonie – termin do 09.12.2023r, 

- projekt pieszo-jezdni na ul. Przy Lesie w Cielu – termin do 22.07.2024r., 

- projekt i budowa ul. Ogrody w Cielu na odcinku 100 m od ul. Osiedle do posesji nr 3 wraz z 

miejscami postojowymi – termin do 30.08.2023r, 

- projekt ul. Słonecznikowej w Lipnikach – termin do 31.07. 2023r., 

- projekt ul. Jaśminowej w Lipnikach – termin do 27.06.2023r., 

- budowa ul. Łąkowej od ul. Kanałowej do ul. Ślesińskiej w Łochowicach, 

- budowa ul. Czereśniowej I etap od ul. Szosa Nakielska do ul. Okopowej,  

- budowa ul. Jesionowej w Łochowie, 

- projekt ul Bursztynowej, ul. Kamiennej i ul. Kredowej w Murowańcu,  

- budowa ul. Świetlikowej w Zielonce, 

- budowa ul. Myśliwskiej w Cielu II etap, 

- budowa drogi gminnej ul. Wiejskiej w Lisim Ogonie – obecnie jest etap wypłacania odszkodowań, 

- projekt i budowa ul. Czeremchy w Białych Błotach na odcinku od ul. Duńskiej do ul. Chlebowej – 

termin realizacji do 15.09.2023r., została wykonana czwarta koncepcja ulicy Czeremchy, która 

została zaakceptowana przez mieszkańców, 

- naprawa ścieżki pieszo- rowerowej przy ul. Osiedle w Cielu w ramach wykonania zastępczego, 
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- przebudowa kładki łączącej ul. Kasztanową w Łochowie z ul. Słoneczną w Lisim Ogonie, 

- projekt ul. Zabytkowej, 

- kontynuacja budowy chodnika ul. Myśliwskiej w Cielu od ul. Pocztowej. Jest to nowe zadanie, 

kierownik referatu Anna Bromka wskazała, że czeka na decyzje z RIO   

Radny Henryk Sykut stwierdził, że jest to III etap budowy tej ulicy.  

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka-Kowalska wypowiedziała się na temat chodnika 

na ul. Myśliwskiej w Cielu informując, że  wniosek przegłosowany na sesji będzie przedmiotem 

rozpatrzenia na Kolegium RIO.  

Radny Henryk Sykut stwierdził, że nie jest to nowe zadanie, jest to kontynuacja zgodnie z 

projektem, który był utworzony. Obecnie z drugiej strony ul. Źródlanej wykonywany jest chodnik 

po dwóch stronach.  

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka-Kowalska stwierdziła, że należy zmienić i przyjąć 

właściwy wniosek.  

Radny Henryk Sykut prosił o przedstawienie w jaki sposób ten wniosek powinien wyglądać.  

Radna Anna Banaszek pytała o ul. Czeremchy w Białych Błotach- kwota 10 000 zł. 

Kierownik Referatu przekazała, że mieszkańcy nie wnieśli uwag do koncepcji, termin realizacji do 

2024 roku. Zadanie jest wpisane do WPF z kwotą 10 000 zł na rok obecny i pozostałe środki są w 

WPF na rok 2024. W związku z brakiem kosztorysu na budowę ulicy Czeremchy jest to wstępny 

szacunek. Ulica Czeremchy ma być wykonana jako pieszo- jezdnia zamknięta. Obok powstanie 

droga jednokierunkowa łącząca ulicę Duńską z ul. Chlebową. 

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja proponowała, aby przygotować 

prezentację dot. budowy dróg.  

Kierownik Referatu Anna Bromka przekazała, że można przygotować prezentację jednak nie jest to 

możliwe do przygotowania w chwili obecnej. Kontynuując kierownik referatu przedstawiła kolejne 

inwestycje. 

- budowa kładki łączącej ul. Kasztanową w Łochowie z ul. Słoneczną w Lisim Ogonie – termin 

realizacji do 04.10.2024r.  

- zagospodarowanie działki nr 262/15 w Łochowie z przeznaczeniem na targowisko, gmina ubiega 

się o dofinansowanie, 

- modernizacja, przebudowa, rozbudowa, nadbudowa budynku urzędu gminy Białe Błota. 

Niezbędna jest zgoda na dysponowanie nieruchomością na cele budowlane. Nie wszystkie z działek 

na których zaplanowana jest inwestycja są własnością gminy, część jest w użytkowaniu wieczystym 

które gmina zamierza wykupić. Ponadto jest kolizja z ul. Guliwera, 

- zakup i montaż tablic informatycznych na terenie sołectwa Kruszyn Krajeński,  

- wymiana bram garażowych w budynku OSP w Łochowie,  

- wymiana nawierzchni podjazdu OSP w Łochowie, 

- kapitalna modernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Przyłękach,  

- projekt rozbudowy Szkoły Podstawowej w Łochowie i projekt budowy sali gimnastycznej na 
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potrzeby Szkoły Podstawowej w Łochowie,  

- modernizacja obiektu lekkoatletycznego – remont bieżni i skoczni na boisku szkolnym przy Szkole 

Podstawowej w Białych Błotach, 

- projekt i budowa przedszkola przy ul. Kościelnej w Cielu,  

- projekt i budowa budynku socjalno – gospodarczego na potrzeby działalności COEiS. Gmina 

odstąpiła od umowy z pierwotnym wykonawcą projektu ze względu na rażący brak postępów oraz 

wezwała go do zapłaty kar umownych, 

- projekt i budowa studni głębinowej na terenie środowiskowego Domu Samopomocy w Cielu, 

- projekt sieci kanalizacji sanitarnej i ciśnieniowo grawitacyjnej w miejscowościach Przyłęki, 

Zielonka, Prądki, Ciele, Kruszyn Krajeński, 

-projekt i budowa ul. Pogodnej w Cielu wraz z kanalizacją sanitarną, 

- modernizacja głównej przepompowni ścieków w Białych Błotach – zadanie dofinansowane ze 

środków Polskiego Ładu, trwają roboty budowlane, termin realizacji do 30.11.2023r.  

- budowa sieci kanalizacji sanitarnej Gminy Białe Błota- zadanie dofinansowane z Polskiego Ładu, 

- budowa farmy fotowoltaicznej na terenie Gminy Białe Błota. Zostało przeprowadzone otwarcie 

postępowania w formule zaprojektuj i wybuduj, najtańsza oferta wyniosła 2 322 609, 18 zł. Jest to 

kwota przekraczająca kwotę założoną w budżecie i w WPF. W związku z czym zostały wystosowane 

wnioski o wprowadzenie zmiany do budżetu i do WPF.  

- projekt i budowa oświetlenia dróg na terenie Gminy Białe Błota etap V – termin realizacji 22.09. 

2023r. 

- budowa oświetlenia na terenie Gminy Białe Błota – zadanie dofinansowane z programu Polski 

Ład, 

- budowa oświetlenia dróg na terenie sołectwa Przyłęki – trwa weryfikacja ofert, 

- zakup kontenera magazynowego – zadanie sołeckie, 

- budowa świetlicy wiejskiej w Murowańcu, 

- doposażenie sal powstałych w ramach rozbudowy budynku Szkoły Podstawowej w Białych Błotach 

z przeznaczeniem na GCK, 

- przebudowa chodnika przy GCK w Łochowie od strony placu zabaw,  

- rozbudowa placu zabaw przy ul. Betonowej w Białych Błotach, 

- utwardzenie alejek na placu zabaw przy ul. Centralnej w Białych Błotach, 

- projekt i budowa placu zabaw na działce 154/42 przy ulicy Hodowlanej w Białych Błotach, 

- zakup i montaż ławek na terenie sołectwa Białe Błota- termin realizacji do końca miesiąca maja, 

- zakup i montaż stacji naprawy rowerów przy placu zabaw przy ul. Centralnej w Białych Błotach, 

- zagospodarowanie terenu przy ul. Ogrody w Cielu, 

- wyposażenie altany przy ul. Kościelnej 6 w Cielu, 

- urządzenie działki przy ul. Mroźnej w Kruszynie Krajeńskim, zakup urządzeń na plac zabaw oraz 

wyposażenia w elementy małej architektury, 

- rozbudowa placu sołeckiego w Lisim Ogonie, 
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- projekt i budowa placu rekreacyjno- sportowego w Łochowie – karuzele, huśtawki dla osób 

niepełnosprawnych, skate park, małe boisko piłkarskie, trampoliny, tor przeszkód, altana z 

wyposażeniem, 

- budowa placu sołeckiego wraz ze sceną przy ul. Dębowej w Łochowie – wybudowanie sceny, 

utwardzenie chodników, i placów, wykonanie 6 lamp oświetleniowych, 

- rozbudowa placu sołeckiego w Łochowicach – wybudowanie altany rekreacyjnej oraz postawienie 

stołów betonowych, 

- rozbudowa placu zabaw w Murowańcu, 

- rozbudowa placu sołeckiego w Prądkach- wykonanie przejazdu linowego, 

- zagospodarowanie placu zabaw w Zielonce,  

- zagospodarowanie placu sołeckiego w Zielonce – wykonanie płyty boiska do koszykówki, 

Radny Sławomir Ruge wspomniał o spotkaniu na którym została przedstawiona koncepcja 

przebudowy drogi powiatowej Lisi Ogon- Gorzeń- Nakło wówczas wójt wspomniał o opracowaniu 

koncepcji wyjazdu i wjazdu do Pannatoni do drogi ekspresowej. Radny  mówił, że nie zauważył 

środków finansowych na ten cel.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator przekazał, że przygotowywana jest oferta do firm 

zajmujących się projektowaniem tego typu inwestycji. Po poznaniu szacunkowych kosztów 

zostanie przedstawiony wniosek. 

Radny Krzysztof Michalak pytał o ul. Białą. 

Kierownik Referatu Anna Bromka mówiła, że z uwagi na środki którymi dysponuje gmina na lata 

2023-2024, planowane wszczęcie postępowania na budowę zostało określone na sierpień br.  

Radna Anna Banaszek pytała o ul. Czereśniową czy zostało uwzględnione połączenie z drogą 

powiatową. 

Kierownik Referatu Anna Bromka odpowiedziała, że projekt ul. Czereśniowej został zrealizowany w 

zeszłym roku. Firma projektująca drogę powiatową powinna wziąć pod uwagę co zostało 

zaprojektowane w projekcie gminy  na ul. Czereśniową.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja pytała o odcinek który będzie 

realizowany przez gminę od mostu w Lisim Ogonie do drogi S. Pytała czy wszystko zostało 

„zaklepane” czy będą zmiany. 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator mówił, że część drogi od ul. Hubertusa w kierunku ronda 

ma zgodę ZRID na realizację zadania, część obejmująca rondo przy ul. Wiejskiej do drogi S jest na 

końcowym etapie uzgodnień przed złożeniem wniosku o wydanie ZRID. Na części pomiędzy ul. 

Hubertusa w kierunku ronda przy ul. Wiejskiej część drogi została zaakceptowana i jest wydany 

ZRID. Wykonawca może rozpocząć inwestycje w momencie w którym będzie również realizował 

inwestycje główną, czyli zadanie pod nazwą budowa marketu Lidl.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja pytała przez kogo zostało to 

zaakceptowane.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator mówił, że decyzje ZRID zostały wydane przez Starostwo 
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Powiatowe.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja pytała czy wójt będzie realizował 

konsultacje z mieszkańcami w formie określonej w uchwale Rady Gminy.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odnosząc się do zebrania mówił, że odcinek drogi, który 

nie obejmuje 1 km przebiegu nie podlega konsultacjom. Na trzech zebraniach wiejskich w Lisim 

Ogonie przyjmowane były wszystkie wnioski od mieszkańców w zakresie dostosowania 

przebudowywanej drogi do warunków które na niej istnieją. Wszystkie wnioski zostały 

uwzględnione w projekcie.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja pytała dlaczego ten odcinek drogi 

nie podlega konsultacjom.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator mówił że odcinek tej drogi został objęty projektem i 

złożonym wnioskiem na ZRID, wniosek na ZRID został wydany i jest akceptacja jeżeli chodzi o 

realizację tego zadania.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja ponownie pytała dlaczego nie 

podlega konsultacjom. Zawiadomienie urzędu gminy na stronie urzędu pierwotnie dotyczyło 

konsultacji. Pytając urzędnika Pana Nowaka jaka jest podstawa konsultacji nie potrafił 

odpowiedzieć na to pytanie, a potem mówił, że wójt powiedział, że ma potrzeby przeprowadzania 

konsultacji. Pytała dlaczego nie musi być konsultacji.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator mówił że na zebraniach wiejskich były przeprowadzone 

rozmowy z mieszkańcami, którzy nanosili swoje uwagi i wnioski do koncepcji która została 

przedstawiona. Wnioski zostały zawarte w projekcie budowlanym i mają swoje odniesienie. Nie 

zostałaby wydana decyzja ZRID gdyby nastąpiło jakiekolwiek uchybienie w zakresie obowiązującego 

prawa.  

Radna Anna Banaszek mówiła, że była propozycja, aby  przy wyjeździe z Lidla zamiast skrzyżowania 

wybudować rondo. Pytała, czy zostało to uwzględnione.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator mówił że prowadził rozmowy z przedstawicielami firmy 

projektowej „Socha”, którzy będą projektowali część od ul. Hubertusa od skrzyżowania. 

Projektantka na zebraniu mówiła, że zaprojektowanie ronda na wzniesieniu drogi nie jest 

stosowane jeżeli chodzi o rozwiązania techniczne stąd pracownicy  firmy Socha będą uwzględniali 

tę część jezdni pomiędzy skrzyżowaniem przy ul. Hubertusa, a odsunięciem się w trakcie budowy 

nowego mostu. Chodzi o to, aby doprowadzić do sytuacji aby było można zastosować sygnalizację 

świetlną lub wprowadzić pasy separacyjne.  

Radny Henryk Sykut pytał o zadanie dot. kontynuacji budowy chodnika ul. Myśliwskiej w Cielu. 

Pytał, czy jest to nowe czy też stare zadanie. Pierwotnie wybudowano chodnik z jednej strony 

następnie wybudowano chodnik na połowie odcinka drogi do ul. Pocztowej po lewej stronie. 

Znaleziono środki na budowę pozostałego chodnika. Pytał na jakiej zasadzie wybudowano chodnik 

po lewej stronie.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator mówił, że zaplanowany od samego początku I etap 



8 
 

budowy ul. Myśliwskiej zakładał wyłącznie chodnik jednostronny. W trakcie realizacji inwestycji 

uzyskano oszczędności na realizacji tego zadania więc była możliwość aby w zamieszkałych 

częściach wybudować chodnik i zatoczki. Zapytanie wysłane przez wójta do RIO miało na celu 

upewnienie, że decyzja która została podjęta przez radę jest zgodna z prawem.  

Radny Henryk Sykut porównując wniosek radnego Łukasza Wyszomirskiego z zapisem w protokole 

z sesji uznał że zapis został sporządzony prawidłowo, natomiast potraktowano to jako nową 

inwestycję.  

Radny Sławomir Ruge pytał o ul. Czereśniową, zaplanowana kwota 500 000 zł. Pytał co zostanie 

wykonane za tę kwotę.  

Kierownik Referatu Anna Bromka odpowiedziała, że odnośnie ul. Czereśniowej w Łochowie są 

zaangażowane środki w budżecie i w WPF, planowane jest wykonanie pełnego etapu tej ulicy  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska  pytała o budowę świetlicy wiejskiej w Murowańcu. Czy 

zbiornik na nieczystości ciekłe będzie na tym samym terenie co świetlica.  

Kierownik Referatu Anna Bromka odpowiedziała, że zbiornik jest usytuowany na działce, która jest 

przewidziana pod teren rekreacyjny.   

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska mówiła, że nie ma przeszkód by niezwłocznie wszcząć 

postepowanie w sprawie budowy świetlicy. Prosiła o przygotowanie zestawienia co miało być w 

opisie na zamówienie publiczne z kwota powyżej 130 000 zł netto i analogicznie jak kwota została 

zmniejszona.  

Kierownik referatu Anna Bromka prosiła o pisemny wniosek w tej sprawie.  

Następnie głos zabrała Natalia Zielińska Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej 

przedstawiając zadania wprowadzone do budżetu do których należy: zwiększenie z kwoty 5 000 zł 

– ul. Centralna i zagospodarowanie rekreacyjne działki- Pszczeli Zakątek  przy cmentarzu. Te 

zadania są zadaniami wprowadzonymi w projekt strategii ZIT. Niezabezpieczenie środków w 

budżecie gminy na te zadania może spowodować, że gmina nie otrzyma środków, a jest to kwota 

około 2 800 000 zł.  

Wojciech Jarosiński z Referatu Zamówień Publicznych i Pozyskiwania Funduszy mówił że strategia 

ZIT jest jednym z instrumentów pozyskiwania środków unijnych.  

Radny Henryk mówił, że sołectwo Ciele od 3 lat boryka się z zagospodarowaniem terenu 

rekreacyjnego, a proponuje się   kwotę 2 800 000 zł przeznaczyć  na jedno sołectwo. Pytał gdzie 

zrównoważony rozwój gminy.  Radny nie zgadza się z przeznaczeniem całej kwoty na jedno 

sołectwo.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator mówił, że to nie jest tak, że cała kwota będzie poniesiona 

na zadanie, które jest wprowadzane do budżetu. Przez ostatnie półtora roku trwało budowanie 

strategii dot. celów i zadań do których gminy musiały się dopasować do strategii. W ramach 

strategii zaprezentowanej przez Komisję  Unii Europejskiej zadania  są kontrolowane i nie można 

wprowadzić zadania które byłoby odrzucone. Zostały wybrane zadania, które ma największe szanse 

aby alokacja środków została przyznana.  
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Radny Sławomir Ruge stwierdził, że te zadania dotyczą jednego sołectwa, a sołectw jest 11. Jako 

przykład podał przebudowę targowiska wiejskiego w Łochowie ze strefą rekreacyjną, jego zdaniem 

to zadanie  wpisywałoby się w cel.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator stwierdził, że to zadanie nie wpisałoby się w cel strategii.  

Radny Krzysztof Michalak pytał dlaczego jedna strona Białych Błot jest traktowana lepiej, a druga 

gorzej. Stwierdził, że jest to  niesprawiedliwe.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja w związku ze zbliżającymi się 

wyborami samorządowymi skierowała pytanie do wójta gminy czy będzie kandydował w tych 

wyborach z Białych Błot, czy z miejscowości Ciele. Bo przysłuchując się dyskusji stwierdziła, że 

Łochowo, Ciele są pomijane w inwestycjach. Ponadto pytała co wójt rozumie pod wypowiedzią: 

„środki alokowane na naszą rzecz”  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator stwierdził, iż Redaktor uprawia politykę przez ostatnie 4,5 

roku. Zapewnił, że będzie ubiegał się o reelekcję i będzie kandydował na stanowisko wójta w 

wyborach. Odnosząc się do zapytania odnośnie wypowiedzi: „środki alokowane na naszą rzecz” 

mówi o podmiocie jakim jest Gmina Białe Błota.  

Radny Henryk Sykut prosił o informację co ma powstać na terenie  Pszczelego Zakątka.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator stwierdził, że na to jedno miejsce nie zostanie wydana 

cała kwota 2 800 000 zł. Chodzi głównie o zabezpieczenie możliwości dostępu do środków. Jest to 

sprawa związana z odnową przestrzeni publicznej i na to Gmina ma przyznane środki. Rozszerzenie 

zadań jest możliwe.  

Wojciech Jarosiński z Referau Zamówień Publicznych i Pozyskiwania Funduszy mówił że jeżeli 

wystąpią oszczędności to patrząc wstecz przy realizacji innych zadań  można stwierdzić że była 

możliwość alokowania na dodatkowe zadania w ramach osi priorytetowych.  

Radny Krzysztof Michalak mówił, że teren Pszczelego Zakątka z jednej strony ograniczony jest 

cmentarzem, a z drugiej zbiornikiem wodnym. Proponował, aby na tym terenie powstał projekt  

związany z ochroną środowiska.  

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska przekazała, że przewidziana jest 

promenada wokół stawu, drewniany mostek, place zabaw, oświetlenie i ścieżki pieszo- rowerowe, 

ławki, kosze śmietnikowe.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator dodał, że na terenie Pszczelego Zakątka przy stawie często 

organizowane są zawody wędkarskie.  

Następnie Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska omówiła wydatki bieżące  

Ad. 2 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski przedstawił plan remontów 

zaplanowany w bieżącym roku. Na ten cel przeznaczono kwotę około 270 000 zł co związane jest z 

faktem że te kwotę  nie zaplanowano większych remontów. W styczniu ze środków bieżących 

dokonano remontu ulicy Chlebowej w Białych Błotach oraz ul. Bydgoskiej w Zielonce. Jest szansa 

na uzyskanie dofinansowania na realizacje remontu ul. Chlebowej. Na ul. Bydgoską wykonana 
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została dokumentacja na remont odcinka od ul. Rumiankowej, kosztorys opiewa na kwotę 352 000 

zł, na tym odcinku nie ma potrzeby wymiany krawężników, remontu chodnika.  

Radny Henryk Sykut pytał o II etap ul. Myśliwskiej. Mówił iż uzyskał informacje, że materiał, który 

został nawieziony  na ten odcinek zostanie zdjęty i zostanie nawieziony prawidłowy. Pytał czy w 

taki sposób zostanie to wykonane.  

Kierownik Referatu Michał Kostkowski odpowiedział, że tak to zostanie wykonane. Droga zostanie 

wykorytowana, kruszywo zostanie dowiezione. Planowane jest urządzenie drogi gruntowej, 

tłuczniowej. 

Radny Henryk Sykut stwierdził, że na ul. Pięknej w Cielu wykonano prace związane z dostawieniem 

słupa oświetleniowego, dotychczas materiał nawierzchni na tej ulicy był prawidłowy, natomiast 

firma wykonująca te prace zmieszała ten materiał. Prosił o uporządkowanie tego terenu.  

Radny Sławomir Ruge mówił o zapiaszczonych chodnikach w centrum Łochowa.  

Radna Anna Banaszek mówiła o wysypanym kruszywie na ul. Jodłowej. Przekazała, że mieszkańcy 

proszą o zabranie gruzu i uporządkowanie tego terenu.  

Radny Bronisław Balcerowski pytał czy referat dokonuje kontroli dróg pod względem przeznaczenia 

danej drogi do równania.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poinformowała o piśmie mieszkańców ul. Świerkowej 

w Łochowie dot. budowy drogi. Odczytała przygotowaną odpowiedź Komisji Budżetu i Finansów  

na pismo mieszkańców informujące, że nie ma możliwości wprowadzenia nowych inwestycji do 

budżetu w ciągu roku. Komisja proponuje złożenie wniosku do budżetu na kolejny rok do dnia 10.10 

roku poprzedzającego rok budżetowym o czym stanowi uchwała Rady Gminy Białe Błota z dnia 

01.10.2020 roku w sprawie procedury uchwalania budżetu Gminy Białe Błota. 

Następnie poprosiła Skarbnik Gminy o przedstawienie projektów uchwał przygotowanych na sesje.  

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska omówiła projekt uchwały zmieniający uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na rok 2023.  

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka omówiła zmiany do budżetu dotyczące przede 

wszystkim budowy ul. Bałkańskiej i ul. Bagatela – zdjęcie środków, zmniejszenie o kwotę 77 497,35 

zł. W związku z zakończeniem realizacji tej inwestycji wystąpiła możliwość zmniejszenia środków 

na przedmiotowym zadaniu, 

- budowa ulicy Uroczysko w Prądkach dokonuje się zmniejszenia o kwotę 240 000 zł, inwestycja 

została zakończona i wystąpiła możliwość zmniejszenia środków na zadaniu i przeniesieniu ich na 

inny cel.  

- budowa farmy fotowoltaicznej na terenie Gminy Białe Błota – zmniejszenie środków o kwotę 

80 000 zł i przeniesienie środków do WPF na rok 2024 oraz zwiększenie kwoty w WPF na rok 2024. 

Ze zdjętych środków proponuje się wprowadzenie dwóch zadań  na które kończy się ważność 

projektów jest to : budowa ul. Olchowej w Białych Błotach- etap III oraz  budowa ul. Ezopa w Białych 

Błotach  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniający 



11 
 

uchwałę w sprawie budżetu Gminy Białe Błota na rok 2023. 

Głosowanie: 

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Anna Banaszek- głos wstrzymujący 

Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radny Krzysztof Michalak- za 

Radna Ilona Nowakowska- głos wstrzymujący 

Radny Sławomir Ruge- za 

Radny Henryk Sykut- głos wstrzymujący.  

- projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 

2023-2039 

Głosowanie: 

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Anna Banaszek- głos wstrzymujący 

Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radny Krzysztof Michalak- za 

Radna Ilona Nowakowska- głos wstrzymujący 

Radny Sławomir Ruge- za 

Radny Henryk Sykut- głos wstrzymujący. 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska opuściła obrady komisji i poprosiła o dalsze 

prowadzenie komisji przez radnego Henryka Sykuta. 

 - projekt uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Białe Błota oraz określenia zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska omówiła projekt uchwały.  

Kierownik COEiS Patrycjusz Migawa omówił projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół i 

placówek oświatowych, prowadzonych na terenie gminy Białe Błota przez osoby fizyczne lub osoby 

prawne inne niż Gmina Białe Błota oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania 

i wykorzystania.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja pytała o wypowiedź dotyczącą 

odzyskiwania VAT-u, ponieważ taka dyskusja była na komisji. Czy odzyskiwanie VAT-u przez gminę 

różni się technicznie od tego w jaki sposób odzyskują VAT przedsiębiorcy.  

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska odpowiedziała, że nie wypowie się na temat 

odzyskiwania VAT-u przez przedsiębiorcę, podejrzewa że rozliczenia są podobne ponieważ to 

wynika z przepisów  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja pytała co trzeba zrobić żeby gmina 

odzyskała VAT  

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska mówiła, że należy prowadzić rozliczenia należnego 
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VAT-u i naliczonego, złożyć comiesięczne deklaracje, poddać się kontroli urzędowi skarbowemu.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja mówiła, że w deklaracjach 

wnoszone jest o zwrot VAT-u na rachunek gminy lub kwestia odliczania VAT-u tak jak jest w 

działalności gospodarczej. 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska mówiła, że składana jest deklaracja. Gmina 

występuje o odzyskanie podatku VAT np.: od przyjętych gruntów pod inwestycje celu publicznego. 

By należycie wypełnić obowiązki występuje o interpretacje indywidualną, która jeżeli jest 

pozytywna występuje do Urzędu Skarbowego o zwrot VAT-u z danej transakcji.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja pytała do czego gmina potrzebuje 

doradców.   

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska zaproponowała, aby kolejnym razem połączyć się 

z doradcami wówczas oni szczegółowo wyjaśnią jaka jest zaleta doradcy i po co jest potrzebny 

doradca. Skutkiem prowadzenia doradztwa jest fakt, że gmina odzyskała pierwszy raz środki, które 

zostały naliczone przy naliczaniu faktur, jest to duży sukces. Posiadając doradców jest większa 

możliwość aby wykonać prace należycie i skutecznie.  

Radny Henryk Sykut mówił, że będzie wnioskował aby fragment umów o doradztwo poświęcić do 

omówienia  jako jeden punkt na komisji.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja mówiła, że padło na komisji zdanie, 

że tak jak pozostałe podmioty należy zwrócić się o interpretację. Stwierdziła, że taka interpretacja 

jest zielonym światłem w przypadku gdy  można lub jeżeli jest negatywna, że nie można VAT-u 

odzyskać. Ponadto od takiej interpretacji można się odwołać. Wychodząc na drogę interpretacji i 

to Urząd Skarbowy wskazuje, że stanowisko jest słuszne lub odwrotnie, jest  to jasna wykładnia. 

Mówiła, że  skoro potrzebni są doradcy to interpretacje są niepotrzebne.  

Radny Krzysztof Michalak stwierdził, że jest Skarbnik i sztab pracowników pracujących na rzecz 

gminy, pytał dlaczego potrzebni są jeszcze doradcy.  

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska stwierdziła, że na miejscu radnego cieszyłaby się, 

ze są służby finansowe odzyskujące pieniądze na inwestycje w gminie.  

Radny Krzysztof Michalak prosił o informacje ile udało się odzyskać VAT-u i jakie koszty poniesiono 

na doradztwo.   

Radny Henryk Sykut poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowanie: 

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Anna Banaszek- za 

Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radny Krzysztof Michalak- przeciw 

Radna Ilona Nowakowska- nieobecna 

Radny Sławomir Ruge- za 

Radny Henryk Sykut- za 



13 
 

Radny Henryk Sykut mówił, że wpłynęło pismo z RIO w Bydgoszczy informujące że w dniu 

31.05.2023r. odbędzie się posiedzenie kolegium podczas którego rozpatrzona zostanie uchwała  

Nr RGK.0007.49.2023 Rady Gminy Białe Błota z dnia 25.04.2023r.  

Na tym zakończono posiedzenie komisji.  

Protokół na podstawie nagrania sporządziła:  

Anna Cabańska  

 

 

 

Przewodnicząca Komisji  

                                                   Budżetu i Finansów  

 

 Ilona Nowakowska  

 

 

 
 


